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Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok feltenni Dr. Réthelyi Mikló s
nemzeti erőforrás miniszter úrhoz :

„Vannak rendelkezésre álló adatok, vagy mégsincsenek? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt id őszakban több alkalommal fordultam az Országos Élelmezés- és Táplálkozástudomány i

Intézethez, az élelmiszerek purin-tartalmával kapcsolatosan . A válaszokat áttanulmányozva, számo s

ellentmondás állapítható meg és számos kérdés vetődik fel .

Az Országos Élelmezés- és Táplálkozástudományi Intézet főigazgató asszonya hivatkozik egy

munkatársai által készített könyvre, mely gyakorlatilag az egyetlen hivatalos forrás, melyb ől az

élelmiszerek purin-tartalmáról lehet tájékozódni. Ez a könyv 2005-ben lett kiadva, melybe n

szereplő adatok – a főigazgató véleménye szerint - vagy az intézet mérésein vagy egy 2008-as

publikációban közzétett nemzetközi táblázatból átvett adatok . Majd közli, hogy minden adat

nemzetközi forrásból származik . Gondolom Miniszter Úrnak, is feltűnik az ellentmondás a leírtak

között.

Ugyanakkor azt gondolom, hogy egy ilyen mértékű népbetegségnél elvárható lenne, hogy egy új ,

részletesebb tápanyagtáblázat lásson napvilágot záros határid őn belül, melyre jelen írásbeli

kérdésemben javaslatot is teszek . Továbbá megjegyezném, hogy elfogadhatatlannak tartom, hogy

az említett intézmény, amely 1949 . óta táplálkozás-egészségügy területén m űködő intézet ,

különböző leveleiben átküldött táblázatokban ugyanannak az élelmiszernek más purin-tartalmat

jelöl meg. Ennél azonban nagyobb problémának látom, hogy a magyar háztartások

mindennapjaiban előforduló élelmiszerekre vonatkozóan hazánkban jelenleg nincs ismert adat .



A főigazgató asszony leveléb ől többek között az sem derül ki egyértelm űen, hogy hazánk

rendelkezésére áll-e, egy mérésre alkalmas műszer, mely a különböz ő élelmiszerek purin-

tartalmának meghatározására alkalmas . Ugyanakkor azt gondolom, hogy ha nem is ál l

rendelkezésre, hozzávet ő legesen 20 millió forint (OÉTI szerint) elenyész ő többletköltség, a sok ezer

magyar tényleges kiadásaihoz képest . Arról nem is beszélve, hogy ezáltal a szóban forgó betegség

esetében a megelőzésre még nagyobb hangsúly tevődne .

A fent leírtakra tekintettel kérdezem Miniszter Urat :

- Mit lehet tenni az említett probléma megoldására ?

- Nem gondolja-e Miniszter Úr, hogy egy sokkal részletesebb, magyar szokásokat figyelemb e

vevő táblázatra szükség lenne hazánkban? Amennyiben igen, lát-e ennek megoldásár a

lehetőséget? Ha igen, mikortól ?

- Rendelkezésre áll-e a mérésre alkalmas műszer? Ha nem, kíván-e ebben az ügyben lépni a

minisztérium?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2011 . június 8 .
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